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Podgorica, 24. jun 2025. godine

SKUPSTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za turizam,

poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje, sa 35. sjednice odrzane 24. juna 2025.
godine, podnosi

IZVJ ESTAJ

O RAZMATRANJU PREDLOGA ODLUKE O DONOSENJU PROSTORNOG PLANA

CRNE GORE

Slaven Radunovic, ministar prostornog planiranja, urbanizma i drzavne imovine,

dao je uvodno obrazlozenje i saopstio razloge za podnosenje Predloga odiuke.
Podsjetio je da Prostorni plan Crne Gore do 2040. godine predstavija strategiju razvoja
Crne Gore. Upoznao je sa svim aktivnostima koje su u prethodnom periodu
preduzimane u vezi sa radom na Prostornom planu Crne Gore i izrazio oCekivanja da
ce Plan biti usvojen konsenzusom.

Svetlana Jovanovic, rukovoditeljka izrade Prostornog plana Crne Gore,
predstavila je hronologiju rada na Prostornom planu Crne Gore do 2040. godine.
Podsjetila je da je u sistemu prostornog planiranja, rijec o prostorno - planskom
dokumentu najviseg reda i da predstavija najznacajniji dokument za buduci razvoj
drzavG. Navcia jc da su u Planu date kljucne strateske smjernice prostornog, urbanog,
ruralnog razvoja, razvoja infrastrukture, razvoja privrede, zastite prostora, zastite
prirodnog i kulturnog nasljeda, podizanja nivoa otpornosti drzave na seizmicke rizike i

rizike od prirodnih nepogoda na veci nivo. Naglasila je da je posebna paznja posvecena
razvoju svih vrsta saobracaja i saobracajne i putne infrastrukture u cilju sto bolje
saobracajne povezanosti i unutar Crne Gore i Crne Gore sa regionom i Evropom, ali i
ukupnog ekonomskog razvoja Crne Gore. Takode je istakla da je razvoj energetike bio
od izuzetne vaznosti prilikom rada na Prostornom planu kako bi Crna Gora bila

enegetski nezavisna drzava. Govorila je i o negativnim demografskim tendecijama,
narocito u sjevernom regionu Crne Gore i projektovanim planovima za zaustavijanje
istih. Istakla je da se rudne sirovine mogu eksploatisati iskijucivo uz postovanje
proncipa zastite zivotne sredine i zastite javnog zdravija. Upoznala je da
Prostornom planu date smjernice za razvoj poljoprivrede. Govoreci na temu razvoja
turizma upoznala je da je akcenat na razvoju ruralnog turizma, ali i zdravstvenog
turizma.
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Tokom diskusije bilo je rijeci o: hidroelektranama „Komarnica“ i Krusevo":

saobracajnom umrezavanju Crne Gore; planiranoj brzoj saobracajnici Bijelo Polje -



Pljevlja; o neiskoriscenom sumskom bogatstvu opstine Pljevlja; aerodromu Berane i
valorizaciji Jelovice; projektu „Velje brdo"; vodnim resursima i nelegalnoj eksploataciji
sljunka; problemima upravijanja otpadom; disharmoniji u planovima za razvoj sjevera i
juga Crne Gore; lokalitetima za razvoj ekskiuzivnog turizma; potencijalu za razvoj
sportskog turizma; o 2040. godini kao granicnoj godini kada Crna Gora treba da prede
na obnovijive izvore energije; o opstini Bar kao saobracajnom centra juga Crne Gore;

Tokom sjednice je ukazano na dileme koje su se tokom rada na Pianu javile, a
odnosile su se na brzu saobracajnicu preko poiuostrva Lustica i trasu autoputa oko
Skadarskog jezera; zatim na problem nepostojanja Zakona o poljoprivrednom zemijistu;
nejasnocu vezanu za Brisku goru odnosno da li je planirana za razvoj turizma ili za
solarne elektrane.

Poslanike je interesovalo i sljedece: na osnovu kojih strucnih analiza je planirana
vjetroelektrana „Brajici“ i zaobilaznica oko opstine Budva; sta podrazumijeva
urbanizacija Buljarice; da li postoji izvjestaj o strateskoj procjeni uticaja na zivotnu
sredinu, u skladu sa Zakonom o strateskoj procjeni uticaja na zivotnu sredinu i, ukoliko
nema, zbog cega ne; sta je planirano na podrucju planine Sinjajevina; na osnovu kojih
pokazateija je prediktovano povecanje poljoprivredne proizvodnje za 40%; da li su
podaci sa popisa stanovnista uskladeni sa Prostornim planom Crne Gore; da li je u
pianu izgradnja novih granicnih prelaza; da li je aerodrom u Tivtu planiran za nocno
slijetanje?

Odbor je sa sedam glasova „za“ odiucio da predlozi Skupstini da usvoji Predlog
odiuke o donosenju Prostornog plana Crne Gore.

Na Odboru je konstatovano da je potrebno da, u skladu sa Odiukom o izradi

Prostornog plana Crne Gore i Pravilnikom o nacinu potpisivanja, ovjeravanja,

dostavijanja, arhiviranja i cuvanja planskog dokumenta, Ministarstvo prostornog
planiranja, urbanizma i drzavne imovine, po usvajanju planskog dokumenta, isti dostavi
Skupstini Crne Gore u digitalnom obliku u cetiri primjerka.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Vladislav
Bojovic, clan Odbora.
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